

MINUTES OF PROCEEDINGS

Subcommittee on Veterans Affairs

TUESDAY, APRIL 3, 1990
(6)

[Text]

The Subcommittee on Veterans Affairs of the Standing Senate Committee on Social Affairs, Science and Technology met this day at 5:35 p.m., the Chairman, the Honourable Senator Jack Marshall, presiding.

Member of the Subcommittee present: The Honourable Senator Marshall (1).

Other Senator present: The Honourable Senator Molgat.

In attendance: Mr. Grant Purves, Research Officer, Research Branch, Library of Parliament; Miss Laura Fox, Administrative Assistant to the Chairman.

Also in attendance: The Official Reporters of the Senate.

*Witnesses:**From the Sir Arthur Pearson Association of the War Blinded:*

Mr. D. M. Dorward, President;

Mrs. Doreen Dorward.

From the Dieppe Veterans and Prisoners of War Association:

Mr. Georges Giguère, National President;

Mr. Ron Beal, Vice-President;

Dr. A. Lynne Beal, Ph.D., Advisor to the Association.

The Subcommittee resumed its examination of Veterans Affairs Votes 1, 5, 10, 15 and 20 of the 1989-90 Estimates, pursuant to its Orders of Reference from the Senate of June 28, 1989 and from the Standing Senate Committee on Social Affairs, Science and Technology of September 26, 1989.

Mr. Dorward made a statement and, with Mrs. Dorward, answered questions.

At 6:25 p.m. the sitting was suspended.

At 6:55 p.m. the sitting resumed.

The Witnesses from the Dieppe Veterans and Prisoners of War Association made a statement and answered questions.

The Subcommittee agreed,—That the “General Conclusions from the Herman Report” and the related “Recommendations”, extracted from the document entitled: “Review of Report to the Minister of Veterans Affairs of a Study on Canadians who Were Prisoners of War in Europe during World War II by J. Douglas Hermann, M.D.”, prepared by Dr. A. Lynne Beal, Ph.D., C. Psych., be printed as an Appendix to this day’s proceedings. (See Appendix “4-A”).

PROCÈS-VERBAL

Sous-comité des affaires des anciens combattants

LE MARDI 3 AVRIL 1990
(6)

[Traduction]

Le Sous-comité des affaires des anciens combattants du Comité sénatorial permanent des affaires sociales, des sciences et de la technologie se réunit aujourd’hui à 17 h 35 sous la présidence de l’honorable sénateur Jack Marshall (président).

Membres du Sous-comité présent: L’honorable sénateur Marshall (1).

Autre sénateur présent: L’honorable sénateur Molgat.

Sont présents: M. Grant Purves, attaché de recherche, Service de recherche, Bibliothèque du Parlement; M^{me} Laura Fox, adjointe administrative auprès du président.

Sont aussi présents: Les sténographes officiels du Sénat.

*Témoins:**De la «Sir Arthur Pearson Association of the War Blinded»:*

M. D. M. Dorward, président;

M^{me} Doreen Dorward.

De l’Association des anciens combattants et des prisonniers de guerre de Dieppe:

M. Georges Giguère, président national;

M. Ron Beal, vice-président;

M^{me} A. Lynne Beal, conseillère auprès de l’Association.

Le Sous-comité poursuit son étude des crédits 1, 5, 10, 15 et 20 des Anciens combattants contenus dans le Budget des dépenses 1989-1990, conformément à ses ordres de renvoi du Sénat du 28 juin 1989 et du Comité sénatorial permanent des affaires sociales, des sciences et de la technologie du 26 septembre 1989.

M. Dorward fait une déclaration et, avec M^{me} Dorward, répond aux questions.

À 18 h 25 la séance est levée.

À 18 h 55 la séance reprend.

Les témoins de l’Association des anciens combattants et des prisonniers de guerre de Dieppe font une déclaration et répondent aux questions.

Le Sous-comité a convenu,—Que les «Conclusions générales sur le rapport Hermann» et les «Recommandations» s’y rapportant, extraites du document intitulé «Étude du rapport au Ministre des Anciens combattants sur l’étude sur les prisonniers de guerre canadiens en Europe durant la Deuxième Guerre Mondiale, par le D^r J. Douglas Hermann», rédigé par M^{me} A. Lynne Beal, Ph.D., Psychologue certifiées, soit imprimé en annexe aux délibérations de ce jour. (Voir l’Annexe «4-A»).